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Protokół nr 8/2019  

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

które odbyło się 29 sierpnia 2019 r. 

w Starostwie Powiatowym w Śremie 

 

W posiedzeniu uczestniczyło 7 członków Komisji. Nieobecni byli radny p. J. Taciak i radna p. S. 

Dopierała. Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. W obradach uczestniczyli 

także: 

 

1. Pani Krystyna Sikorska Skarbnik Powiatu  

2. Pani Dominika Fornalik Sekretarz Powiatu. 

3. Pani Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji 

Powiatu ( Wydział OK). 

4. Przedstawiciele lokalnych mediów. 

 

Zaproszenie na posiedzenie Komisji wraz z proponowanym porządkiem stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu.  

 

Ad.1 

Przewodnicząca Komisji Elżbieta Michalska otwarła posiedzenie Komisji o godz. 1100. Powitał 

zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził wymagane quorum.  

Posiedzenie odbyło się wg następującego planu. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej Specjalnej w 

Śremie oraz Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy w Śremie w Zespole Szkół 

Specjalnych im. Marii Grzegorzewskiej w Śremie. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Technikum nr 1 im. Cyryla 

Ratajskiego w Śremie w Zespole Szkół Ekonomicznych im. Cyryla Ratajskiego w Śremie. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Technikum nr 2 w Śremie oraz II 

Liceum Ogólnokształcącego w Śremie w Zespole Szkół Technicznych im. Hipolita Cegielskiego 

w Śremie. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIV/350/2018 Rady Powiatu 

w Śremie z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie regulaminu wynagrodzenia nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez powiat śremski. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli prowadzących kształcenie w formie zaocznej, nauczycieli kształcenia 

na odległość, nauczycieli praktycznej nauki zawodu we wszystkich typach szkół i na 

kwalifikacyjnych kursach zawodowych, pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych, doradców zawodowych z wyjątkiem nauczycieli zatrudnionych w poradniach 

psychologiczno-pedagogicznych oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych 

zajęć w formie zaocznej i w kształceniu na odległość dla których organem prowadzącym jest 

powiat śremski. 
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8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia od 1 września 2019 roku planu sieci 

publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych mających siedzibę na obszarze 

powiatu śremskiego. 

9. Informacja o przyznanych dotacjach dla klubów sportowych działających w powiecie 

śremskim w 2019 r. 

10. Wolne głosy i wnioski 

 

Ad 2. 

Przewodnicząca Komisji Elżbieta Michalska zapytała, czy Radni chcą zgłosić uwagi do protokołu 

z poprzedniego posiedzenia komisji?  

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji przeprowadziła głosowanie, w wyniku którego protokół nr 7/2019 30 

maja 2019 r. został przyjęty jednogłośnie (6 głosów za).  

 

Ad 3. 

Przewodnicząca Komisji E. Michalska przeszła do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego 

zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej Specjalnej w Śremie 

oraz Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy w Śremie w Zespole Szkół Specjalnych im. Marii 

Grzegorzewskiej w Śremie. 

 

Na salę wszedł Starosta Zenon Jahns 

 

Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału OK poinformowała, że wszystkie trzy uchwały dotyczące 

przekształcenia poszczególnych szkół były procedowane w lutym w formie intencyjnej, kiedy 

powstał zamiar poinformowania kuratora oświaty, rodziców, że zajęcia będą mogły się odbywać w 

dodatkowych lokalizacjach. W tej chwili, po upływie 6 miesięcy trzeba to jednoznacznie określić, 

czy skorzystamy z tej propozycji. Nie podjęcie tych uchwał, oznaczałoby konieczność przejścia całej 

procedury od początku. Dlatego w przypadku Zespołu Szkół Technicznych i Zespołu Szkół 

Ekonomicznych jest decyzja o ich podjęciu z zastrzeżeniem, że być może nie zajdzie konieczność 

odbywania się zajęć w innych lokalizacjach.  W przypadku Zespołu Szkół Specjalnych, zajęcia już 

odbywały się w dodatkowej lokalizacji i zgodnie z obowiązującymi przepisami należy to 

usankcjonować podejmując w tej kwestii uchwałę.     

Przewodnicząca Komisji otwarła dyskusję. 

Nie zgłoszono pytań.. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za) projekt uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły 

Podstawowej Specjalnej w Śremie oraz Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy w Śremie w 

Zespole Szkół Specjalnych im. Marii Grzegorzewskiej w Śremie. Projekt uchwały stanowi załącznik 

nr 3 do protokołu. 

 

Ad.4 

Przewodnicząca Komisji E. Michalska przeszła do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego 

zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przekształcenia Technikum nr 1 im. Cyryla Ratajskiego 

w Śremie w Zespole Szkół Ekonomicznych im. Cyryla Ratajskiego w Śremie. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że w związku z omówieniem tej uchwały przez panią 

Naczelnik w punkcie 3. otwarła dyskusję. 
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Nie zgłoszono pytań.  

Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za) projekt uchwały w sprawie przekształcenia 

Technikum nr 1 im. Cyryla Ratajskiego w Śremie w Zespole Szkół Ekonomicznych im. Cyryla 

Ratajskiego w Śremie. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad.5 

Przewodnicząca Komisji E. Michalska przeszła do punktu porządku obrad dotyczącego 

zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przekształcenia Technikum nr 2 w Śremie oraz II Liceum 

Ogólnokształcącego w Śremie w Zespole Szkół Technicznych im. Hipolita Cegielskiego w Śremie. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że w związku z omówieniem tej uchwały przez panią 

naczelnik w punkcie 3. otwarła dyskusję. 

Nie zgłoszono pytań.  

Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za) projekt uchwały w sprawie przekształcenia 

Technikum nr 2 w Śremie oraz II Liceum Ogólnokształcącego w Śremie w Zespole Szkół 

Technicznych im. Hipolita Cegielskiego w Śremie.  Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 
 

Ad.6 

Przewodnicząca Komisji Elżbieta Michalska przeszła do podpunktu porządku obrad dotyczącego 

zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIV/350/2018 Rady Powiatu w 

Śremie z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie regulaminu wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach prowadzonych przez powiat śremski. 

 

Naczelnik Wydziału OK poinformowała, że zmiana jest skutkiem wprowadzenia zmiany do Karty 

Nauczyciela i dotyczy tylko wprowadzenia minimum dodatku funkcyjnego za wychowawstwo w 

kwocie 300 zł miesięcznie. Dotychczas dodatek ten nie był określany kwotowo.  

Przewodnicząca Komisji otwarła dyskusję. 

Nie zgłoszono pytań.  

Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XLIV/350/2018 Rady Powiatu w Śremie z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie regulaminu 

wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez powiat śremski. Projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad.7 

Przewodnicząca Komisji Elżbieta Michalska przeszła do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli prowadzących kształcenie w formie zaocznej, nauczycieli 

kształcenia na odległość, nauczycieli praktycznej nauki zawodu we wszystkich typach szkół i na 

kwalifikacyjnych kursach zawodowych, pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych, doradców zawodowych z wyjątkiem nauczycieli zatrudnionych w poradniach 

psychologiczno-pedagogicznych oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć w 

formie zaocznej i w kształceniu na odległość dla których organem prowadzącym jest powiat śremski. 
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Naczelnik Wydziału OK poinformowała, że w związku z przyznaniem organowi prowadzącemu 

uprawnienia określenia limitu godzin oraz wskazaniu przez ustawodawcę wprost, że nauczyciele 

praktycznej nauki zawodu we wszystkich typach szkół i na kwalifikacyjnych kursach zawodowych 

mają mieć 20 godzin został wypracowany stosowny projekt uchwały. Dotychczas przedział godzin 

dla tego typu nauczyciela określony był pomiędzy 18 a 22 godzinami. 

Przewodnicząca Komisji otwarła dyskusję. 

Nie zgłoszono pytań.  

Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za) projekt uchwały w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli prowadzących kształcenie w formie 

zaocznej, nauczycieli kształcenia na odległość, nauczycieli praktycznej nauki zawodu we wszystkich 

typach szkół i na kwalifikacyjnych kursach zawodowych, pedagogów, psychologów, logopedów, 

terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych z wyjątkiem nauczycieli zatrudnionych w 

poradniach psychologiczno-pedagogicznych oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin 

poszczególnych zajęć w formie zaocznej i w kształceniu na odległość dla których organem 

prowadzącym jest powiat śremski.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad.8 

Przewodnicząca Komisji Elżbieta Michalska przeszła do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego zaopiniowania projektów uchwał w sprawie ustalenia od 1 września 2019 roku planu 

sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych mających siedzibę na obszarze 

powiatu śremskiego. 

 

Naczelnik Wydziału OK uzasadniła, że konieczność podjęcia tej uchwały wynika z faktu, że 

przestają funkcjonować gimnazja i kończy się funkcjonowanie 3 letnich klas licealnych i 4 letnich 

techników, stąd ustalenie planu sieci szkół dotyczy szkół ponadpodstawowych i specjalnych 

funkcjonujących na terenie działania organu prowadzącego. 

 

Salę opuścił radny p. M. Szydłowski 

 

Przewodnicząca Komisji otwarła dyskusję. 

Nie zgłoszono pytań.  

Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (6 głosów za) projekt uchwały w sprawie ustalenia od 1 września 

2019 roku planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych mających 

siedzibę na obszarze powiatu śremskiego.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad.9 

Przewodnicząca Komisji E.Michalska przeszła do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego 

Informacji o przyznanych dotacjach dla klubów sportowych działających w powiecie śremskim w 

2019 r. Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Na salę wrócił radny p. M. Szydłowski 

 

Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału OK przedstawiła informację. 

Przewodnicząca Komisji otwarła dyskusję. 

Nie zgłoszono pytań.  
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Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

 

Ad.10 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy Radni chcą zabrać głos w tym punkcie porządku obrad?  

 

Radny M. Szydłowski podziękował Pani Naczelnik i Zarządowi Powiatu, ponieważ szkoły są już po 

naborze i młodzież, która chciała dostać się do naszych szkół, dostała się a nawet dzieci z poza 

powiatu. Zdaniem radnego wszyscy będą zadowoleni, a szkoła w Grzybnie na wiele lat odżyje. 

Dodał, że wszystkie szkoły przez powiat zostały wyremontowane i wyposażone. 

 

Starosta Z. Jahns powiedział, że w ubiegłym roku zostało przyjętych 550 osób, czyli powiat 

przyjmował mniej więcej tyle samo i okazało się, że zostały wyrównane wszystkie roczniki, które 

opuściły szkołę. Ponadto zostało przyjęte prawie 700 osób czyli o 200 osób więcej. Wynika to z 

tego, że są to także osoby z powiatu kościańskiego, średzkiego i gostyńskiego nie mówiąc o 

poznańskim, gdzie często uczniowie kierują się do szkoły w Grzybnie. Starosta powiedział, że 

Grzybno zwykle bazuje na powiecie kościańskim, poznańskim i śremskim. Starosta powiedział 

również, że z Gostynia będzie dojeżdżało około 50 osób, ponadto z Zaniemyśla i okolic Krzywinia. 

Z tego wynika, że powiaty ościenne nie były zbyt mocno zainteresowane tym, aby tę młodzież 

przyjąć. Starosta powiedział, że wie również o przypadkach, gdzie rodzice z tych powiatów prosili o 

przyjęcie swoich dzieci do naszych szkół, bo w ich miejscach zamieszkania nie chcą ich przyjąć. W 

związku z tym skutek IV kwartału br. dla powiatu będzie dotkliwy pod względem finansowym, 

dlatego że od 1 września są podwyżki nie są tylko nauczycieli dotychczas pracujących. W związku z 

tak dużym naborem, jest wzrost etatów i godzin. Skutek finansowy dla powiatu na IV kwartał to 

prawie 2 mln zł nie wliczając w to tylko kwot podwyżek. Starosta powiedział, że nie wie czy nasz 

powiat otrzyma dodatkowe środki, choć z mediów słyszy, że jest 1 mld zł dla wszystkich 

samorządów. Niemniej powiat musi zabezpieczyć środki dla szkół. Starosta potwierdził, że przez 

najbliższe lata powiat może być spokojny o przyszłość szkoły w Grzybnie. Jeżeli chodzi o nabory 

dla Liceum i Zespołu Szkół Politechnicznych ( ZSP) podwójny rocznik spowodował, że te szkoły 

będą pracować w swym normalnym potencjale. W tych szkołach nie ma mowy o problemach 

kadrowych czy lokalowych. W zasadzie są  one na takim pułapie na jakim powinny być. Największy 

problem jest w Zespole Szkół Ekonomicznych ( ZSE) i Zespole Szkół Technicznych ( ZST), 

ponieważ te szkoły kadrę miały dostosowaną do bieżącej ilości uczniów. W tych szkołach 

dyrektorzy mają największe problemy kadrowe i lokalowe. ZST jest mniejszy od ZSP o połowę i 

widać, że mogą tu wystąpić problemy lokalowe. Pani dyrektor próbuje sobie poradzić tworząc 

dodatkową salę na korytarzu. W szkole podstawowej nr 4 i nr 6, gdyby okazało się że nie sprosta 

rozlokowaniu uczniów w siedzibie szkoły,  ma zagwarantowane  sale. ZSE również ma 

zagwarantowane wsparcie w szkole podstawowej nr 2 ale popołudniu, ponieważ szkoła nie 

dysponuje miejscami w godzinach do południowych. Starosta odniósł się do wypowiedzi dyrektora 

ZSE w prasie, ponieważ przedstawił sytuację, że lekcje będą trwały do godziny 19.30. Starosta 

powiedział, że tu powinien być komentarz, ponieważ tylko w niektórych przypadkach – ze względu  

na możliwość pozyskania  informatyka tylko w popołudniowych godzinach,  przewiduje się sytuacje, 

gdzie niektóre oddziały będą do tej godziny w szkole. Niemniej  opinia społeczna usłyszała że lekcje 

będą trwały do 19.30. Dyrektor sprostował już swoją wypowiedź i przyznał, że tak nie będzie. 

Powiedział, że mimo to trzeba sobie zdawać sobie sprawę, że popołudniu lekcję będą, bo jest to 

nieuniknione w tych dwóch szkołach. Starosta stwierdził, że przy takim nagłośnieniu problemu z 

podwójnym rocznikiem, nie warto z tego robić problemu bo kiedyś lekcje też się tak odbywały. 

Można powiedzieć, że dyrektorzy i powiat śremski z nawiązką wywiązali się ze swojego obowiązku, 

aby sobie z tym problemem poradzić. Odnośnie subwencji Starosta powiedział, że z jego wyliczenia 

wynika, że w przyszłym roku subwencja oświatowa powinna być o 6 mln zł wyższa. Powiat podaje 

już dyrektorom szkół plany finansowe a subwencja nie będzie się opierała na wrześniowym naborze. 

Dopiero na koniec września informacja nt. aktualnego naboru zostanie przekazana do Systemu 
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Informacji Oświatowej. Ta właściwa subwencja będzie dopiero w marcu przyszłego roku a do tego 

czasu wszyscy będą niepewni, czy odpowiednie środki będą zapewnione. Starosta powiedział, że wie 

ile pieniędzy potrzebują dyrektorzy. Nie można jednak do planów finansowych dyrektorom podać 

kwot, które szkoły potrzebują tylko takie jakimi dysponuje powiat. Natomiast w tym roku, 2 mln zł, 

które powiat musi przekazać, zostaną przekazane. Powiat te środki ma zabezpieczone. 

 

Nie zgłoszono innych spraw do omówienia. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Elżbieta Michalska 

zamknęła obrady Komisji o godz. 1130. 

 

Protokołowała  

Magdalena Mulkowska 

 

 

 Przewodnicząca Komisji Oświaty,  

Kultury, Sportu i Rekreacji  

 

Elżbieta Michalska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


